
Milí priatelia, 

začnem netradične - kto nebol s nami neuverí.  

     V dňoch 20.10. až 22. 10.2023 sme absolvovali veľmi pekný zájazd do Tokajskej oblasti. 

Stavili sme znova na osvedčenú CK sestier Machových, ktoré pripravili pekný, poučný, 

zaujímavý a netradičný zájazd "ušitý na mieru". Bolo by nosením dreva do lesa, keby sme 

ďalej pokračovali hodnotením celkového priebehu zájazdu. Všetko náramne klapalo. 

Program, disciplína účastníkov, doprava a skvelý vodič, počasie a aktívne zasahovanie do 

programu CK. Nič nám nechýbalo, všetko sme si do sýtosti vychutnali.  

     Prvá zastávka po odchode z Bratislavy bol krásny kaštieľ Betliar a aj keď sme tam mnohí v 

minulosti boli, je tam čo obdivovať - samotný kaštieľ,  jeho vnútorné vybavenie, okolitý park 

v rôznych slohoch a čerešničkou na torte bola sprievodkyňa. Tá nám stálym úsmevom na 

tvári veľa toho o jeho majiteľoch a ich ostatných rodinných príslušníkoch porozprávala toľko, 

že to ani mozog nemohol všetko spracovať.  

     Z Betliara sme odchádzali  nabudení k chutnému obedu v blízkej rodinnej reštaurácii aby 

sme sa vydali na cestu do srdca Tokajskej oblasti. Prišli sme konkrétne do obce Borša, kde 

sme sa ubytovali v krásne zrekonštruovanom kaštieli, ktorý je trojhviezdičkovým hotelom s 

krásnymi a čistučkými izbami. Podľa dostupných informácií sa tu v minulosti zdržoval známy 

gróf František Rákoczi II.  

     Po ubytovaní sme navštívili miestne vinárstvo Zlatý strapec rodinné vinárstvo rodiny 

Nagyovej v modernom krásnom objekte, obkolesený vinnou révou. Absolvovali sme tu 

večeru v štýlovej pivnici vytesanou v tufovom kameni a po jedle sa začala ochutnávka 8 

druhov vín s možnosťou zakúpenia tých, ktoré sme si vyselektovali ochutnávkami. A nebola 

to iba jedna fľaša. Mnohí kúpili aj viac druhov. Syn majiteľky, absolvent známej vinárskej 

strednej školy Modra a neskoršie aj absolvent Vysokej školy v Lednici na Morave nám 

predviedol skutočnú show. Viac nie je potrebné dodávať.  

Nasledujúci  deň po raňajkách sme sa odobrali do ďalšieho vinárstva Grand Bari. Išlo o 

vinárstvo s krásnym objektom, recepciou, reštauráciou, apartmánmi a pivnicami v 

obkolesení vínnou révou,  ktorá vinárstvu patrí a majiteľmi sú 4 košičania. Ide už o 

veľkovinárstvo s reprezentatívnym manažmentom. Tu sme absolvovali podobnú show v 

tufových krásnych pivniciach vinárstva s ochutnávkou 6 vzoriek vín.  Po nákupe vzoriek vína 

sme putovali ďalej.  

     Ďalšou zastávkou bolo rodinné vinárstvo Hercegkút, ale už v Tokajskej oblasti Maďarska 

s unikátnymi pivnicami (pamiatka UNESCO) kde sme absolvovali krátke predstavenie 

vinárstva sympatickou mladou spoluvlastníčkou, prehliadku pivníc opäť  vytesaných do 

tufového kameňa. Po krátkom pohostení, čo pri ochutnávke vín patrí sme sa pustili do 

ochutnávky opäť 6 druhov vín so sprievodným výkladom ako v predchádzajúcich vinárstvach.  

Je to tradícia a videli sme, že im to náramne funguje. Na uvedenom mieste neboli len ich 

pivnice, ale aj v rade ako radová zástavba niekoľké poschodiach v svahu, čo na nás pôsobilo 

ako obydlia Hobytov. Pozoruhodné a nevšedné.  



     Odtiaľ sme pokračovali do mesta Tokaj, kde sme sa ubytovali v peknom 3 hviezdičkovom 

hoteli s útulnými a čistučkými izbami. Ráno po raňajkách v hoteli sme sa presunuli do 

vinárstva už kapacitne najväčšieho s názvom Disznokó. Tu už išlo o vinárstvo, ktoré vlastnia 

francúzsky investori s maďarským manažmentom. Bolo krásne, veľké a v obkolesení 

samozrejme vinnou révou. Tu sme absolvovali prehliadku viníc a technologickej časti s 

podrobným výkladom a chutným obedom a všetkým tým, čo k dobrému obedu patrí. 

Dozvedeli sme sa aj odkiaľ prišli k názvu vinárstva. V strede medzi vinicami sa nachádza 

obrovská skala, ktorá znázorňuje chrbát diviaka a v minulosti sa na miesto dostala sopečnou 

činnosťou. A práve touto sopečnou činnosťou a aj inými podmienkami je táto oblasť 

zaujímavá a jedinečná na výrobu skvelých vín so značkou Tokaj. Nikde na svete podobnú 

oblasť a ani podobné víno nie je možné vyrobiť (Furmint a Aszú), aj keď sú a boli o to pokusy.  

     Takže po tejto prehliadke sme sa vydali do mesta Miškolc, kde sme sa okúpali v 

jedinečných jaskynných kúpeľoch MiskolcTapolca s liečivou vodou. To bol záver našej 

spanilej cesty, ktorá nám vytvorila hlbokú, príjemnú stopu na duši. Bo to zážitok na celý 

život. Sme radi, že sme tam boli.  

     Z našej MO APVV nás bolo 20 vrátane rodinných príslušníkov a 6 účastníkov zabezpečila 

CK, aby sa zájazd mohol uskutočniť.  Zájazd bol hradený len z prostriedkov účastníkov a išlo o 

neplánovanú akciu MO APVV, ktorú sme si vysnívali u cestovky na ceste zo zájazdu Baťov 

kanál.  A sme radi, že ho promptne a na vysokej úrovni v krátkom čase CK zrealizovala, za čo 

sme im mimoriadne vďačný. A prekvapenie na koniec - z 26 účastníkov bolo 26 veľmi 

spokojných, niet čo dodať. Dovidenia priatelia zase na iných našich akciách. 

Zapísal:  

JUDr. Štefan Maar, účastník zájazdu Tokaj - vínna cesta 
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